
VILIM MATULA:  

- Zahvaljujem poštovani predsjedniče.  

Pozdravljam sve, poštovani gradonačelniče, zamjenice gradonačelnika i zamjeniče, 

poštovane predstavnice i predstavnici gradskih ureda i ureda Holdinga, poštovane kolegice i 

kolege zastupnice i zastupnici,  

moje pitanje je za gradonačelnika. Za vas.  

Zanima me pitanje pilot projekta "Zelene javne nabave hrane za osnovne škole". 

Zanima me, prije svega radi se o tome kako da nabavljamo što veću količinu hrane od 

lokalnih obiteljskih poljoprivrednih gospodarstava i naravno da što veći dio te hrane bude 

ekološka proizvodnja. To je ono što nas zanima.  

Mene zanima kakav je interes. Čuli smo nešto iz medija o tome, čini mi se da je 

priličan interes, ravnateljice i ravnatelji osnovnih škola koliko su zainteresirani. Kakve su 

procjene stručnjaka, gradskih, kolike su sposobnosti i kapaciteti mogućnosti lokalnih 

obiteljskih gospodarstava da isporuče te količine hrane ili što mi možemo učiniti da ojačamo 

ta obiteljska poljoprivredna gospodarstva? Uz to dakako zanima me kakve su šanse i kada da 

se to proširi i na vrtiće, na bolnice, na domove umirovljenika i na ostale ustanove Grada 

Zagreba? Zahvaljujem.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče. Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. 

Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Hvala na pitanju.  

Projekt "Zelene javne nabave" sam već rekao u medijima da mi je jedan od najdražih 

projekata i više puta sam to isticao, ne samo u kampanji za izbore 2021. godine nego već 

2017. godine, znači prvi puta kada sam se kandidirao za gradonačelnika Zagreba, jer smatram 

da je riječ o trostrukoj koristi za društvo ajmo to tako reći.  

S jedne strane nabavljamo lokalno proizvedenu kvalitetnu hranu, kvalitetnu hranu 

prvenstveno za naše ustanove koju će konzumirati prije svega djeca u dječjim vrtićima, 

osnovnim školama itd. a s druge strane znači imamo kvalitetniju hranu od one koju vjerojatno 

možemo dobiti ako uvozimo hranu s drugih kontinenata, što trenutno radimo. A s druge strane 

i ono što je isto tako dobro jest da potičemo i podržavamo lokalne proizvođače hrane iz malog 

kruga teritorijalno oko Zagreba. I s treće strane radimo nešto dobro za okoliš jer onda ta hrana 

budući da dolazi iz okolice Zagreba manje putuje do potrošnje, do potrošača i time stvara 

manje emisije stakleničkih plinova i radimo nešto dobro za okoliš. Znači radimo nešto dobro 

za kvalitetu hrane za našu djecu, radimo nešto dobro za lokalnu ekonomiju i podržavamo 

lokalne proizvođače hrane i s treće strane radimo nešto dobro za okoliš. Znači trostruka korist 

od takvog programa. I zato kažem da mi je jedan od najbitnijih.  

Mogu reći, neću stić sve, al' znači mogu reći da je bilo na pilot projektu, prezentacija 

pilot projekta oko 100 ravnatelja osnovnih škola, da smo mi predvidjeli samo 10 škola za pilot 

projekt, da ih je već sada se prijavilo preko 30 a da još tjedan dana se mogu prijavljivati i da 

doista gledamo kako da tako veliki interes škola nekako  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

primimo u projekt. Dobro nisam sve stig'o reć.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Ako bude zahtjev za dodatnim objašnjenjem gradonačelnik će moći 

onda i pojasniti dodatno.  

……(Žamor)……  



Ako želite.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Izvolite zastupniče Matula.  

 

VILIM MATULA:  

- Zahvaljujem.  

Pa ništa ja ću podsjetiti i dat ću priliku, neću ja uzimati puno vremena. Radi se o tome 

kakve su šanse da se to onda proširi i u kojem vremenu, koje su pretpostavke, na bolnice i na 

domove umirovljenika i da to onda potakne i državu isto tako koja je ovdje odgovorna za 

studente, za studentske menze, da onda možda i oni to počnu raditi i da zbilja ojačaju 

obiteljska poljoprivredna gospodarstva.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Evo dodatno objašnjenje će dati Gradonačelnik. Izvolite.  

 

……(Prazan hod snimke)……  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Evo mislim da sada, sada bolje.  

Ja evo doista mislim da Grad Zagreb mora bit predvodnik u zelenoj javnoj nabavi u 

cijeloj Hrvatskoj. Znači mi smo ogromni potrošač. Što se tiče javne nabave mi smo možda, mi 

smo najveći potrošač nakon države u cijeloj zemlji. Znači ogromne, ogromni novac trošimo 

na različite usluge kad je riječ o hrani ili u drugim segmentima zelene javne nabave.  

I ono što smo isto tako počeli raditi jest objedinjavati javnu nabavu. Do sada je samo 

dio javne nabave za škole i dječje vrtiće bio objedinjen. Objedinjavanje javne nabave znači da 

možemo dobiti bolje cijene međutim s druge strane da bi mogli ipak veći broj, veći niz 

proizvođača, malih OPG-ova da bi oni mogli konkurirat na tako ogromnim poslovima smo se 

odlučili za dinamički sustav javne nabave. Znači u isto vrijeme idemo u objedinjeni sustav 

javne nabave idemo i u dinamički sustav javne nabave koji tijekom cijelog razdoblja moguće 

potrošnje dozvoljava da se manji proizvođači javljaju s ponudama konkretnih evo proizvoda, 

znači konkretno voća, povrća itd. I na taj način, zato i radimo pilot projekt, nemamo takvog 

iskustva u Hrvatskoj, zato radimo na manjem broju škola ali ideja je da idemo u sve škole. 

Rade se i jelovnici s nutricionistima koji će bit u isto vrijeme ne samo zdravi nego i fini za 

djecu, da djeca žele jesti tu hranu. 15% je nužno da bude ne samo lokalno proizvedena hrana 

nego ekološki proizvedena hrana, 15% bilo kojih drugih certifikata kvalitete i nakon što s 

pilot projekta se proširimo na sve škole pa onda i dječje vrtiće očekujemo ići u istom smjeru i 

prema gradskim bolnicama i prema domovima za starije i nemoćne.  

I vjerujem, pošto sada slažemo model koji ne postoji u Hrvatskoj da će našim putem 

ići svi gradovi u Hrvatskoj. I zato kažem da mi je to stvarno jedan od najdražih projekata jer 

ima trostruku korist za ovo društvo i vjerujem da će i drugi gradovi ići tim putem.  

 

 


